
 
 

KOMUNITNÍ PLÁNOVÁNÍ SOCIÁLNÍCH SLUŽEB REGIONU LIBEREC - ŘÍDICÍ PRACOVNÍ SKUPINA 
 
 

1 
 

Zápis z jednání 
 

Místo jednání:  historická radnice, č. 209 

Datum/čas:      14. 12. 2022 

Přítomni: Jana Horáková, Kateřina Jírová, Olga Merglová, Dana Morcová, Vlasta 

Pavlů, Lukáš Průcha, Martina Teplá, Jana Urbanová 

Omluveni: Pavel Kalous 

 

Program jednání: 

1) Nový komunitní plán 2023 – 2027 - informace o aktuálním stavu a dalším postupu 

 Prosinec – připomínkování ze strany SML 

 Leden 2023 – připomínkování ze strany poskytovatelů a dalších členů KP 

 Únor 2023 – předložení dokumentu ke schválení orgánům města (RM, výbor, ZM) 

- Aktualizovaný harmonogram a další informace k tvorbě KP zde: 

https://www.liberec.cz/cz/prakticke-informace/komunitni-planovani/ 

 

Diskuze k bodu: 

- Bylo by vhodné zaslat poskytovatelům KP k připomínkování již před Vánoci a dát 

více času na zaslání připomínek, leden je pro služby velmi administrativně náročný. 

 

 Do KP zahrneme dále obecný postup pro podávání RZ: 

Podání RZ na příslušném formuláři -> projednání v PS, které se RZ týká -> žádost o vyjádření 

příslušného oddělení odboru soc. péče -> projednání v ŘPS 

Diskuze k bodu: 

- Na základě diskuze bude návrh formuláře doplněn o nový sloupec udávající 

současný stav (tedy stav před případným rozvojovým záměrem), aby byly údaje 

snadno porovnatelné. Formulář bude během ledna vyvěšen na webových stránkách 

města v záložce komunitní plánování. 

 

https://www.liberec.cz/cz/prakticke-informace/komunitni-planovani/
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  Dále bude definována síť služeb města Liberec a vyjmenovány indikátory, které 

budeme využívat pro vyhodnocování sítě -> Působnost, kapacita (celkem + Lbc), 

náklady (celkem + Lbc), počet klientů (celkem + Lbc), odmítnutí klienti z kapac. 

důvodů (celkem + Lbc), čekací doba, zda je služba spolufinancována pouze Lbc. 

Diskuze k bodu: 

- Indikátory chápe každý poskytovatel subjektivně, jelikož není jasně definováno, 

údaje tak nemusí mít vypovídající hodnotu o využití služby a její potřebnosti a nelze 

tyto údaje porovnávat u služeb mezi sebou. 

- Návrh na definování nákladů podle počtu klientů, kteří jsou z daného města (či mají 

na město nějakou vazbu – nejedná se tedy o údaj trvalého bydliště). 

- Dále indikátor odmítnutých klientů z kapacitních důvodů by měl být definován jako 

zájemce o službu, kterému nebyl z kapacitních důvodů ihned stanoven konkrétní 

termín konzultace/přijetí do služby. 

- Čekací doba není dle přítomných u ambulantních a terénních služeb relevantní 

indikátor, použít se dá pouze u pobytových služeb. 

- Pokud chceme indikátory využívat, je nutné, aby byly jasně definovány – k tomuto 

by mělo dojít v průběhu příštího roku na úrovni kraje – obce by tento systém měly 

dále převzít. 

 

2) Informace ze SML 

Projektové záměry města 

 CBL II - projekt schválen, nově celkem 9 lidí, z toho 6 úvazků PP, nyní probíhají 

VŘ 

 APK III - stále čekáme na hodnocení, kvůli novým pravidlům na MPSV jsou 

prodlouženy lhůty (z 90 dnů celkem na hodnocení nyní 110 pracovních dní) 
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Osoby bez přístřeší 

 postup při nepříznivých klimatických podmínkách – domluva s Nadějí -> „teplá židle“, 

dále řešeno systematičtější řešení do budoucna - předpokládáme využití volného bytu v 

Kateřinkách, příp. další nemovitosti SML. 

 

 Služby, které chtějí žádat do IROP (výzva č. 14 – zlepšení kvality a dostupnosti SS) – je 

potřeba soulad se strategickým dokumentem města (SPSZ), ASZ vydá soulad (je potřeba 

předložit kompletní projekt + studii proveditelnosti + přílohy) – my zařadíme do plánu 

(navážeme opatření) -> únor/březen, služby budou informovány e-mailem o této možnosti 

(zašle pan Jirotka) 

3) Informace z Krajského úřadu Libereckého kraje a Úřadu práce 

 Vzdělávání pro Koordinátory komunitního plánování na území Libereckého kraje. 

Proběhl 1. seminář na téma Efektivity v sociálních službách a sítí sociálních služeb. 

 Semináře by měly vést k ujednocení terminologie, revizi stávajícího systému, 

stanovení postupu vstupu a výstupu do Základní sítě sociálních služeb Libereckého 

kraje. 

 Od roku 2024 by měla platit nová pravidla pro síť (v roce 2023 dohoda s plánovači a 

odbornými skupinami - Odborná skupina odboru sociálních věcí pro oblast plánování a 

financování Základní sítě sociálních služeb Libereckého kraje) a seznámení s pravidly. 

 Od příštího roku přislíbena účast paní Antošové na jednáních ŘPS. 

 

4) Harmonogram dotačního titulu 2023 

 Vyhlášení dotačního titulu – souhlas RM dne 7. 2. (materiály musí být v konsiliáři 

uloženy do 1. 2.), schválení ZM dne 16. 2. 

 

 Zveřejnění na úřední desce – celkem musí viset 90 dní, z toho nejméně 30 dní před 

příjmem žádostí – od 21. 2. – 22. 5. 2023, 30 dní uplyne 23. 3. 

 Příjem žádostí – 27. 3. – 12. 4. do 17:00 (od pondělí do středy, celkem 16 dní, kvůli 

Velikonocům) 



 
 

KOMUNITNÍ PLÁNOVÁNÍ SOCIÁLNÍCH SLUŽEB REGIONU LIBEREC - ŘÍDICÍ PRACOVNÍ SKUPINA 
 
 

4 
 

 Kontrola žádostí + výpočet výší dotací – od 13. 4. 

 

 Návrh výše dotací – souhlas RM dne 16. 5. (ukládání materiálů do 10. 5.), schválení 

ZM 25. 5. 

 

Harmonogram setkání ŘPS v roce 2023 

 18. 1. – projednání vyhlášení dotačního titulu na rok 2023, návrh AP 2023? 

 8. 3. – jednání k rozvojovým záměrům služeb na rok 2024, návrh AP 2024? 

 10. 5. – souhlas s navrhnutými výšemi dotací 

 23. 8. 

 18. 10. 

 13. 12. 

Harmonogram jednotlivých pracovních skupin 

 Prosím o zaslání termínů na rok 2023 (cca do února). 

 Prosím o naplánování 1. termínu nejlépe v 2. pol. ledna/začátek února – kvůli projednání 

RZ a Akčních plánů. 

 

5) Diskuze 

 

 Město by mělo v rámci rozdělování dotací postupovat stejným způsobem jako krajský 

úřad, který zohledňuje nákladovost jednotlivých druhů služeb. Odbor se pokusí do 

příštího jednání ŘPS tento systém nastavit a zkušebně vypočítat výše dotací. 

 Nábytková banka Libereckého kraje podává projektovou žádost, díky které by mělo 

vzniknout 6 pracovních míst pro klienty se závislostí. V provozu je NBLK 2 roky, zájem 

je jak o darování nábytku, tak i výdej. V tomto roce se podařilo vybavit 130 domácností 

uprchlíků, z toho u 126 bytů se jednalo o kompletní vybavení. Za rok 2022 bylo 

přerozděleno 170 tun nábytku. V roce 2023 je plánováno zřízení Re-Use centra, 

Budova Uranu, 

2. patro, 

zasedací 

místnost č. 17 
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aktuálně shání zástupci NBLK vhodné prostory. NBLK je nově členem Federace 

nábytkových bank a re-use center. 

 Potravinová banka Libereckého kraje – funguje 10. rokem, v letošním roce přerozdělila 

cca 360 tun potravin a hygieny, pro srovnání v 1. roce fungování to bylo 7 tun. Novým 

záměrem je zřízení mobilních výdejen, které budou k dispozici na různých místech 

libereckého kraje. 

 V příštím roce proběhne schůzka mezi zástupci protidrogových služeb s náměstkyní 

Teplou, jejímž tématem bude financování těchto služeb. 

 Stejně tak proběhne schůzka se zástupcem Potravinové a Nábytkové banky. 

 Fokus Liberec realizuje program primární prevence „Blázníš? No a!“ ve městě Liberec. 

Tématy jsou např.: sebepoškozování, závislosti, duševní zdraví,…Programy jsou 

založeny na peer konzultantech, kteří se s žáky dělí o své osobní zkušenosti s danou 

problematikou. Aktuálně roste poptávka zejména mezi základními školami. Žáci těchto 

škol jsou také potenciálními klienti Fokusu do sociální služby, která bude rozšířena o 

cílovou skupinu dětí. Doposud byla primární prevence financována školami a 

z vlastních zdrojů Fokusu, v souvislosti s navýšením nákladů však bude potřeba i 

finanční spoluúčast města Liberec. Z pohledu odboru sociální péče je tento typ 

služby velmi potřebný a bylo by vhodné jej z městských prostředků podpořit. 

 Zohledňuje KÚ při chystané optimalizaci sítě a nastavování indikátorů i chystanou 

novelu zákona č. 108? Dle semináře k novele, kterého se zúčastnil pan Průcha by v této 

„menší“ novele by měly být rozděleny služby péče a prevence do různých zákonů. 

 

Příští setkání ŘPS se uskuteční 18. 1. 2023 od 14:00 v místnosti č. 17 (2. patro) v budově 

Uranu. 

 

 

 

 

         Zapsala: Adéla Machová 


